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Forslag til U-landsforeningen Svalernes generalforsamling 2024 
Forslag 

Jeg foreslår, at U-landsforeningen Svalerne (CVR nr. 49640412) opløses jf. § 8, første sætning, i 

vedtægterne. 

 

Samtidig foreslår jeg, at den siddende bestyrelse får til opgave at gennemføre opløsningen og nedlukningen 

af foreningen. 

 

Motivation 

1) På de seneste to generalforsamlinger har tilslutningen fra medlemmerne været meget lav. 

Fremmødet har være på under 10 % af foreningens betalende medlemmer.  

 

2) Det har ved de seneste to generalforsamlinger heller ikke været muligt at vælge en bestyrelse ad 

frivillighedens vej. Ved de seneste generalforsamlinger var det endvidere nødvendigt at dispensere 

fra 6 års reglen i vedtægternes § 6.  

 

Denne situation vil forventeligt gentage sig ved dette års generalforsamling. Det vil sige, at der ikke 

kan stilles en bestyrelse. Konsekvensen af ikke at kunne stille en bestyrelse er, at foreningen vil 

være handlingslammet. Det betyder, at alt hvad der skal bruges underskrift til fra foreningens 

tegningsberettigede (formand, næstformand og kasserer) ikke kan gennemføres. Det gælder fx 

aflæggelse af regnskab, indhentning af revisorpåtegning til ansøgning af eksterne midler fra Slots- 

og Kulturstyrelsen, besvarelse af dokumentationskravene og afrapportering til bank, revisor, 

MobilePay, Skat, Indsamlingsnævnet/Civilstyrelsen mv.  

 

3) Tilgangen af frivillige har stået stille i lang tid. Der kommer ikke nye frivillige til at løfte opgaverne i 

hovedforeningen og aldersgennemsnittet af de frivillige, der stadig holder ved, stiger.  

Dette medfører, at det er de samme personer, der løfter foreningens administrative og politiske 

aktiviteter. Dette er for sårbart og ikke en holdbar løsning. 

 

4) Foreningens økonomi har de seneste 6 år været meget belastet. Indtægtsgrundlaget er 

stagnerende og er nu ikke længere stort nok til at dække administrationsomkostningerne og 

samtidig opretholde det niveau af udviklingsarbejde i Indien og Bangladesh, der er ønskeligt.  

 

Trods ihærdigt arbejde fra foreningens salgsenheder er det ikke lykkedes at hæve indtægterne med 

de 3-4 gange 2019 niveauet, der skal til for at opretholde den nuværende administration mv. Dette 

forventes heller ikke at være tilfældet fremover.  
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Der synes derfor ikke at være den fornødne opbakning eller vilje til foreningens fortsatte virke. Foreningen 

bør derfor opløses og aktiviteterne afsluttes, mens legen stadig er god!  

De tiloversblevne midler bør overvejes fordelt til de tilbageværende lokalafdelinger og fair trade aktiviteter 

(Importvirksomheden i Århus). 

 

Forslagsstiller: Tenna Jensen 


